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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter  X/-  Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Lotta Riedel   T  
Cathrin Bergenstråhle X   Lena Gatenborg Mohns  T Tom §259  
Tobias Nässén X   Annelie Stiglund T  
Sofia Fölster  -   Richard Herrey  N  
Helene Skantze  X   Asta Groth  N  
Filip Wiljander  X   Elisabeth Engström -  
Eva Öhbom Ekdahl X   Anders Bruhn -  
Bo Bergkvist  X   Annika Jung N  
Richard Wendt  X   Vilma Mori Aguilar N  
Oliver Rykatkin X  From 

§255  
 Dominique Faymonville -  

Eivor Örenmark X      
Magnus Sjöqvist X      
Anna Kjellin Flory X      
Peter Zethraeus  -      
Johan Hiller X      
Carl Albinsson X      
Lars Stenholm X      
Axel Krottler X      
Andreas Brännström X      
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Tomas Hjort  N  
Hans Peters  X   Olga Anikina  N  
Håkan Ekengren  X   Karima Penahi  N  
Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  X      
Martin Alejandro Hedman  X      
 Liberalerna (L) 
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Gunilla Grudevall-Steen X   Lena Linnerborg T  
Monica Brohede Tellström -   Anna-Karin Boréus T Tom §253 
Martin Sääf X   Johan Kjellman N  
Louise Granath X From 

§254 
    

Mats Granath X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Anders Wihk N  
Anders Tiger X   Malin Gunnesson N  
Lydia Liu X      
 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  -  
Hadia Mian X   Ella Tegsten  N  
Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  N  
Espen Bjordal  X   Emelie Norberg Friberg -  
Gunnel Nyman Gräff  X   Viktor Ellström  -  
Martin Hellströmer  X   Andreas Andersson N  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell X      
Helena Westerling  X      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP)  
Sidney Holm X   Louise Ollivier  T  
Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  N  
Ninni Lindberg  -      
Pascal Mafall Fall  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Bosse Ståldal  N  
Mikael Carlsson  X   Shahin Malak  N  
Lina Olsson  X   Lamin Jatta Modigh  N  
Efson Goitom  X      
Yusie Rundkvist Chou  X      
 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  X   Ramzi Ben Youssef  T  
Borna S Rowshani  X   Oscar Dahlström  -  
Salka Hallström Bornhold   -      
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 Sverigedemokraterna (SD) 

Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  T  
Esa Örmä X   Göran Gaefke  -  
Stephan Andersson  -   Pernilla Axelsson  N  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  X      
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§ 247 

Öppnande av Nacka kommunfullmäktige 2018-2022  
 
Nacka kommunfullmäktige 2018-2022 öppnades med ceremoni och klassisk musik. 
 
Ålderspresidenten Eva Öhbom Ekdal invigningstalade och höll ett upprop för alla 
närvarande förtroendevalda. 
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§ 248 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Håkan Ekengren och Khashayar Farmanbar att jämte 
ordföranden justera protokollet.  
 
Justeringen äger rum den 15 oktober 2018 i Nackasalen §§ 247-252 och den 23 oktober 
2018 kl. 16.00 §§ 253-265 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
 
- - - - - 
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§ 249  KFKS 2018/888 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka kommunfullmäktige för tiden intill 
den 15 oktober 2022 

Beslut 
Till ordförande väljs Eva Öhbom Ekdal (M). 
 
Valet av 1:e vice ordförande bordläggs. 
 
Till 2:e vice ordförande väljs Carl-Magnus Grenninger (S). 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att Eva Öhbom Ekdal (M) nomineras till kommunfullmäktiges 
ordförande samt att valet av 1:e vice ordförande bordläggs. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau, att Carl-Magnus 
Grenninger (S) nomineras till 2:e vice ordförande. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande att välja Eva Öhbom 
Ekdal till ordförande. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdau yrkande att bordlägga valet av 
1:e vice ordförande.  
 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande att välja 
Carl-Magnus Grenninger till 2:e vice ordförande. 
 
Beslutet justerades omedelbart. 
 
 
- - - - - 
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§ 250  KFKS 2018/961 

Ansvarig utgivare för kommunfullmäktiges 
webbsändningar 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 

1. Kommunfullmäktige utser ordförande Eva Öhbom Ekdal till ansvarig utgivare för 
sändningar av kommunfullmäktiges sammanträden på www.nacka.se. 
 

2. Beslutspunkten bordläggs.   
 

3. Kommunfullmäktige utser andra vice ordförande Carl-Magnus Grenninger till 
ersättare till ansvarig utgivare efter första vice ordförande. 

 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktiges sammanträden webbsänds via Internet. Eftersom direktsändningar 
via Internet bedöms som radioprogram enligt yttrandefrihetsgrundlagen behöver 
kommunen anmäla sin sändningsverksamhet och en ansvarig utgivare till Myndigheten för 
press, radio och tv.  
 
Den 24 april 2017 utsåg kommunfullmäktige dåvarande ordförande i kommunfullmäktige, 
Lars Stenholm, som ansvarig utgivare för webbsändningarna. Kommunfullmäktige 
beslutade även att utse vice ordförande, Stefan Saläng, och andre vice ordförande, Anita 
Johansson, som ersättare till den ansvarige utgivaren. Då kommunfullmäktige väljer en ny 
ordförande och ett nytt presidium den 15 oktober 2018 innebär det att kommunfullmäktige 
även behöver välja en ny ansvarig utgivare, samt ersättare för denna, för 
webbsändningarna. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsen den 12 oktober 2018 
Delegationsbeslut den 12 oktober 2018 
 

Yrkanden 
Eva Öhbom Ekdal (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag avseende punkt 1 och 3 
samt att beslutspunkt 2 bordläggs. 

http://www.nacka.se/
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag avseende punkt 1. 
 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga beslutspunkt 2.  
 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag avseende punkt 3. 
 
Beslutet justerades omedelbart. 
 
 
- - - - - 
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§  251 Dnr KFKS 2018/888 

Val av gruppledare för tiden intill den 15 oktober 2022 

Beslut 
För Moderaternas fullmäktigegrupp väljs Helene Skantze som gruppledare. 
 
För Liberalernas fullmäktigegrupp väljs Monica Brohede Tellström som gruppledare. 
 
För Centerpartiets fullmäktigegrupp väljs Christine Lorne som gruppledare. 
 
För Kristdemokraternas fullmäktigegrupp väljs Anders Tiger som gruppledare. 
 
För Socialdemokraternas fullmäktigegrupp väljs Majvie Swärd som gruppledare. 
 
För Miljöpartiets fullmäktigegrupp väljs Lisskulla Zayane som gruppledare. 
 
För Nackalistans fullmäktigegrupp väljs Christina Ståldal som gruppledare. 
 
För Vänsterpartiets fullmäktigegrupp väljs Borna Roshani som gruppledare. 
 
För Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp väljs Esa Örmä som gruppledare. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 
 
- - - - - 
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§ 252  Dnr KFKS 2018/888 

Val av nytt ombud (L) för Käppalaförbundet för tiden 
intill utgången av 2018 

Beslut 
Som nytt ombud väljs Lena Linnerborg, Möjavägen 24, 132 43 Saltsjö-Boo. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 174 
Ärendet bordlades. 
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 17 september 2018, § 220, valdes en ledamot 
som ombud. Kommunfullmäktige behöver dock välja ett nytt ombud eftersom det nyvalda 
ombudet inte är ledamot i kommunfullmäktige. 
 
 
- - - - - 
 
 
  



 
15  

 15 oktober 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 253 Dnr KFKS 2018/201 

Fruktträd och bärbuskar i Nacka stad 
Motion den 5 mars 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen planerar in träd och buskar med ätliga frukter och bär 
i Nackas nya stadspark. Natur- och trafiknämnden redovisar i sin beredning av förslaget att 
enheten för bygg och anläggning kommer att planera in bärbuskar och fruktträd när 
stadsparken börjar planeras i detalj under genomförandet. Det är i det skedet som det 
slutliga valet görs för vilka växter som planteras in.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 200 
Kommunstyrelsen den 4 juni 2018 § 192 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2018 
Natur och trafiknämnden den 24 april 2018 § 73 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 september 2018 § 237 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 200 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 4 juni 2018 § 192 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Beslut i natur och trafiknämnden den 24 april 2018 § 73 
Natur och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Bo Bergqvist (M), Christine Lorne (C), 
bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Lisskulla Zayanes yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Lisskulla Zayane (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
”Miljöpartiet tycker det är bra att man nu vid planeringen av Nackas nya stadspark kommer 
att plantera träd och buskar med ätliga frukter och bär. Denna typ av växlighet är värdefull 
ur ett ekosystemtjänstperspektiv, både då den ger möjlighet till pollinering men även är ett 
uppskattat inslag och ger möjlighet till lokal skörd av naturens skafferi. 
Vid valet av buskar och träd med ätliga frukter och bär är det viktigt att inte bara beakta 
investerings- och driftkostnader. Tyvärr glöms då något både viktigt och grundläggande 
bort: det är inte bara kronor och ören som räknas i ett samhälle. Ett hållbart Nacka 
planerar också för biologisk mångfald och för människor. Där ingår träd och buskar som 
bjuder på ätbart, där bin och insekter kan pollinera, där förskolor och skolor kan använda 
parker för pedagogisk verksamhet och där vi kan träffas för att odla och skörda.” 
 
 
- - - - - 
 
  



 
17  

 15 oktober 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 254 Dnr KFKS 2017/1166 

Dagvattenhantering 
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen att undersöka möjligheten att använda 
delar av Saltsjöbanans spårområde på Västra Sicklaön för rening och fördröjning av 
dagvatten. 
 
Förslaget i motionen är därmed färdigbehandlat. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen ska undersöka möjligheten att använda delar av 
Saltsjöbanans spårområde på Västra Sicklaön för rening och fördröjning av dagvatten. I 
beredningen av motionen har natur- och trafiknämnden och kommunstyrelsen bedömt att 
det inte ska utredas vidare eftersom frågan får anses hanterad inom ramen för redan 
pågående arbeten med övergripande systemlösningar för dagvattenhantering. Förslaget 
bedöms inte heller innebära någon helhetslösning och dessutom vara kostsamt och svårt att 
genomföra, bland annat eftersom området ägs av Trafikförvaltningen (SL). Mot bakgrund 
härav beslutar kommunfullmäktige att avslå förslaget. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 214 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 juni 2018 
Natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 52 
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 september 2018 § 238 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 214 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att undersöka möjligheten till att 
använda delar av Saltsjöbanans spårområde på Västra Sicklaön för rening och fördröjning 
av dagvatten. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslut i natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 52 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att förslaget i motionen, om möjligheten till att använda delar 
av Saltsjöbanans spårområde på Västra Sicklaön för dagvattenhantering, inte ska utredas 
vidare. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL), bifall till förslaget i 
motionen. 
 
Bo Bergqvist (M) yrkade, med instämmande av Håkan Ekengren (C) och Khashayar 
Farmanbar (S), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Bo 
Bergqvists yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Ramzi Ben Youssef (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
”Vänsterpartiet är tveksamma till det förslag som förs fram i motionen men instämmer 
däremot i att en annan lösning avseende dagvattnet som rinner ut i Kyrkviken måste finnas. 
Förutom att i möjligaste mån ha ett lokalt omhändertagande av dagvattnet så behöver 
Järlasjön skyddas från att orenat dagvatten rinner ut där. Det kan finnas fler alternativ och 
de måste utredas. Vi bedömer att en tunnel för rening och ledning av dagvattnet till 
Saltsjön är den rimligaste lösningen.” 
 
Lina Olsson (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
”Nackalistan biföll MPs motion om att anlägga dagvattenanläggningar under Saltsjöbanans 
spår i Kyrkviksparken. För att uppfylla EUs Vattendirektiv gällande t ex fosforhalter i 
Järlasjön och Sickla sjö måste utsläppen till Kyrkviken renas med ca 350 kg fosfor per år. 
Inte ens om den skärmbassäng som planeras i Kyrkviken blir verklighet skulle den och 
andra beslutade åtgärder räcka till. Ytterligare rening som ännu inte utretts och beslutats 
om krävs. Dessutom är skärmbassängens framtid osäker då Länsstyrelsen m fl. överklagat 
anläggningen till Mark och Miljödomstolen. Dom faller under hösten.   
Motiveringen till avslag i tjänsteskrivelsen är att det är svårt att samarbeta med Landstinget 
och att införa anläggningar på spårområdet där SL Trafikförvaltning är huvudman. Dock - 
kan man bygga butiker under spåren kan man även gräva ned några rör. Det står nu klart 
att det aktuella spårområdet ska byggas om. Järnvägsplanen för Saltsjöbanans upphöjning 
är f n ute på samråd (mellan 2018-10-10 och 2018-11-06). Nacka Kommun har här en unik 
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chans att få Stockholms Läns Landsting att medverka till dagvattenreningen. Saltsjöbanas 
nya bro kommer sannolikt leda till större hårdgjorda ytor och därmed utökat behov av 
dagvattenrening för Landstingets egen del. Således borde intresse för samarbete kring 
utredning, planering och anläggning av dagvattenanordningar på spårområdet finnas mellan 
parterna. När Saltsjöbanan stängs av för att bygga bron kan 
dagvattenreningsanläggningarna byggas utan ytterligare trafikstörningar.”  
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
”Att klimatet har förändrats och håller på att förändras ännu mer är ett faktum och tyvärr 
gör vi inte idag tillräckligt för att bromsa klimatförändringen. Framöver måste vi därför 
vara beredda på periodvis ökad nederbörd och alla problem det kan föra med sig. Om vi 
ska bygga en framtida stad måste vi ha en dagvattenhantering som klarar av framtidens 
väder.  
 
I tjänsteskrivelsen står det: ”frågan får anses hanterad inom ramen för redan pågående arbeten med 
övergripande systemlösningar för dagvattenhantering.” Den övergripande systemlösningen är här att 
leda ut allt nedsmutsat vatten som inte tas om hand i lokala lösningar, till stora 
reningsbassänger i Kyrkviken. Det är ingen hemlighet att vi i MP tycker det är ett 
synnerligen dåligt förslag. Att det blir reningsbassänger i Kyrkviken är inte heller helt klart, 
Länsstyrelsen tycker inte det är någon bra lösning, inte heller de boende kring Järlasjön. 
Idag finns det också en politisk majoritet för att utreda en annan lösning i enlighet med en 
inlämnad motion från Miljöpartiet 2018-09-17 eftersom KD straxt innan valet anslöt sig till 
oppositionens ställningstagande i frågan. 
 
Att klimatet har förändrats och håller på att förändras ännu mer är ett faktum och tyvärr 
gör vi inte idag tillräckligt för att bromsa klimatförändringen. Framöver måste vi därför 
vara beredda på periodvis ökad nederbörd och alla problem det kan föra med sig. Om vi 
ska bygga en framtida stad måste vi ha en dagvattenhantering som klarar av framtidens 
väder.  
 
I tjänsteskrivelsen står det: ”frågan får anses hanterad inom ramen för redan pågående arbeten med 
övergripande systemlösningar för dagvattenhantering.” Den övergripande systemlösningen är här att 
leda ut allt nedsmutsat vatten som inte tas om hand i lokala lösningar, till stora 
reningsbassänger i Kyrkviken. Det är ingen hemlighet att vi i MP tycker det är ett 
synnerligen dåligt förslag. Att det blir reningsbassänger i Kyrkviken är inte heller helt klart, 
Länsstyrelsen tycker inte det är någon bra lösning, inte heller de boende kring Järlasjön. 
Idag finns det också en politisk majoritet för att utreda en annan lösning i enlighet med en 
inlämnad motion från Miljöpartiet 2018-09-17 eftersom KD straxt innan valet anslöt sig till 
oppositionens ställningstagande i frågan.” 
 
 
- - - - - 
 
  

http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunstyrelsen/2018/KS_2018-08-27/29_Inkomna_politikerinitiativ/Politikerinitaitiv_Jarlasjon_KD.pdf
http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunstyrelsen/2018/KS_2018-08-27/29_Inkomna_politikerinitiativ/Politikerinitaitiv_Jarlasjon_KD.pdf
http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunstyrelsen/2018/KS_2018-08-27/29_Inkomna_politikerinitiativ/Politikerinitaitiv_Jarlasjon_KD.pdf
http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunstyrelsen/2018/KS_2018-08-27/29_Inkomna_politikerinitiativ/Politikerinitaitiv_Jarlasjon_KD.pdf
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§ 255 Dnr KFKS 2017/1168 

Teknikkulvertar i centrala Nacka   
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår föreslaget i motionen om teknikkulvertar i centrala Nacka 
eftersom utredning i frågan görs inom relevanta projekt.  
 
Förslaget i motionen är därmed färdigbehandlat. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen utreder möjligheterna till att samförlägga ledningar i 
teknikkulvertar när Nacka stad byggs. Fördelarna är enligt förslaget att framtida åtkomst för 
komplettering underlättas.  
Utbygganden av Nacka stad kommer att innebära ombyggnad och nybyggnad av flera 
kommunala huvudgator. I samband med detta har möjligheten att samförlägga ledningar i 
teknikkulvertar funnits med som alternativ. Det konstateras att frågan om teknikkulvertar 
hanteras i relevanta projekt. De bedömningar som hittills har gjorts i projekten har däremot 
resulterat i val av andra lösningar som bedömts vara mer fördelaktiga för kommunen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 215 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 juni 2018 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 65 
Natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 53 
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 september 2018 § 239 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 215 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom utredning i 
frågan görs i relevanta projekt. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 53 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Fullmäktige avslår förslagen i motionen om teknikkulvertar i centrala Nacka. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 
Bo Bergqvist (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Bo 
Bergqvist yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
”Kommunen har planmonopol och har ett ansvar, eventuellt tillsammans med MSB, att 
ledningar förläggs på ett miljömässigt och säkert sätt och att tillräcklig kapacitet finns för 
nutid och framtid. Totalekonomin bör även rimligen bli bättre vid samförläggning, särskilt 
när drift och underhåll räknas in. Det innebär inte att kommunen måste eller ens bör vara 
huvudman för varken kulvert eller ledningar. Det är dock viktigt med ett helhetsperspektiv. 
Varken motionen eller remissvaret avspeglar det faktum att en tunnelbana byggs genom 
centrala Nacka, som i praktiken följer Värmdövägens riktning. Nacka borde i samverkan 
med Landstinget utreda om tunnelbanan med dess tågtunnlar, arbetstunnlar och 
utrymningstunnlar kan fungera som teknikkulvert och vilka ledningar som skulle kunna 
förläggas där. T ex borde den nya 220 kV högspänningsledning som ska försörja Nacka 
Stad med el och ska gå mellan Mårtensdal (Gullmarsplan) och Jarlaberg förläggas i den nya 
tunnelbanetunneln.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
”Teknikutvecklingen går hela tiden framåt och det är svårt att idag säga vad vi kommer ha 
för tekniska lösningar om 10–20 år eftersom det dyker hela tiden upp ny teknik. Ju mer vi 
gräver ner under våra gator, desto krångligare och dyrare blir det att gräva upp igen för att 
lägga ner ny infrastruktur. 
I tjänsteskrivelsen står det att: ”frågan om teknikkulvertar hanteras i relevanta projekt.” -  
Teknikkulvertar är en bra lösning men då måste man se mer övergripande och inte bara 
inom ett enskilt delprojekt. Man måste se till vad fördelarna innebär för ett helt planområde 
istället för att bara se till ett enskilt projekt inom en isolerad detaljplan.” 
 
 
- - - - -  
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§ 256 Dnr KFKS 2017/1172 

Självkörande minibussar i Nacka    
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP)   

Beslut 
Kommunfullmäktige bifaller motionen såtillvida att kontakten med landstinget och aktuell 
bussoperatör fördjupas för att följa utvecklingen inom området självkörande bussar och 
utifrån det utreda förutsättningar för framtida testverksamhet med självkörande minibussar 
i Nacka. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen tar kontakt med SL/landstinget och Nobina eller annan 
extern part för att se över vilka möjligheter som finns för att Nacka kan bli testkommun för 
självkörande minibussar.  
 
I nuläget bedöms ett test inte nämnvärt bidra till någon större kapacitetshöjning eller 
förbättring för framkomligheten, men kommunen bör följa utvecklingen noga inom 
området och söka lämpliga teststräckor skulle kunna vara lämpligt. Trafikförvaltningens 
inom Stockholms läns landsting utredningar om anropsstyrd kollektivtrafik är också 
intressanta att följa för att få underlag till hur självkörande kollektivtrafik kan fungera i 
kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 231 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 31 juli 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 september 2018 § 240 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 231 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige bifaller motionen såtillvida att 
kontakten med landstinget och aktuell bussoperatör fördjupas för att följa utvecklingen 
inom området självkörande bussar och utifrån det utreda förutsättningar för framtida 
testverksamhet med självkörande minibussar i Nacka. 
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Yrkanden 
Carl Albinsson (M) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Mats Granath (L), 
Mikael Carlsson (NL) och Johan Krogh (C), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige i enlighet med Carl Albinssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
”För tio år sedan ansåg de flesta att självkörande bilar var ren Science fiction. För fem år 
sedan började många förstå att självkörande bilar skulle komma någon gång i framtiden. 
Redan idag finns det självkörande fordon och även om tekniken fortfarande är under 
utveckling inser de flesta att självkörande fordon kommer att vara ett vanligt inslag på våra 
gator om 5–10 år. Autonoma fordon innebär ett enormt tekniksprång och kommer att 
förändra väldigt mycket av hur vi ser på transporter och bil ägande. Forskare räknar med 
att 90% av alla bilar i städerna blir överflödiga. Självkörande fordon ger oss en enorm 
möjlighet att planera Nacka stad mer utifrån mänskliga behov med fler mötesplatser för 
människor istället för fler parkeringsplatser för bilar. Därför är det glädjande att 
kommunfullmäktige bifaller motionen och vill utreda förutsättningar för testverksamhet 
med självkörande minibussar i Nacka.” 
 
 
- - - - - 
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§ 257 Dnr KFKS 2018/84 

Offentliga toaletter i Nacka 
Motion den 29 januari 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att kommunfullmäktige 
beslutar att natur- och trafiknämnden ges i uppdrag att göra en utredning om behovet av 
offentliga toaletter i Nacka. Utredningen får pröva om det ska placeras en offentlig toalett 
vid Sickla bro och vilka som eventuellt ska vara könsneutrala respektive uppdelade på dam- 
och herrtoaletter.  
 
Förslagen i motionen är därmed färdigbehandlade. 
 

Ärendet 
Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) föreslår att kommunen gör en översyn av var det 
behövs och om det kommer behövas könsneutrala offentliga toaletter samt att det ska 
inrättas en dygnet-runt-offentlig toalett vid Sickla bro. Äldrenämnden har tillstyrkt förslaget 
om att utreda platser för offentliga toaletter men avstyrkt förslaget om toalett vid Sickla 
bro. Seniorrådet och tillgänglighetsrådet har tillstyrkt förslaget om utredning. Råden är 
tveksamma till om toaletterna behöver vara könsneutrala. Kommunfullmäktige bifaller 
förslagen i motionen på så sätt att natur- och trafiknämnden ges i uppdrag att göra en 
utredning om behovet av offentliga toaletter i Nacka. Utredningen får pröva om det ska 
placeras en offentlig toalett vid Sickla bro och vilka som ska vara könsneutrala respektive 
uppdelade på dam- och herrtoaletter. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 232 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 maj 2018 
Bilaga 1 Äldrenämnden den 25 april 2018 § 30 
Bilaga 2 Tillgänglighetsrådets synpunkter den 24 maj 2018 
Bilaga 3 Seniorrådets synpunkter den 19 april 2018  
Bilaga 4 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 september 2018 § 241 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 232 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att kommunfullmäktige 
beslutar att natur- och trafiknämnden ges i uppdrag att göra en utredning om behovet av 
offentliga toaletter i Nacka. Utredningen får pröva om det ska placeras en offentlig toalett 
vid Sickla bro och vilka som eventuellt ska vara könsneutrala respektive uppdelade på dam- 
och herrtoaletter.  
Förslagen i motionen är därmed färdigbehandlade. 
 

Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Filip Wiljander (M), Louise Granath 
(L) och Borna S Rowshani (V), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Lisskulla Zayanes yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Granath (L) lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
”Liberalerna tycker att det är bra att en utredning om offentliga toaletter görs - vi behöver 
få fram en aktuell analys av vad behovet är, var eventuella nya toaletter ska placeras, hur de 
ska underhållas och hållas fräscha samt hur vi ser till att toaletterna är tillgängliga för alla.  
 
Vi vill även poängtera att toaletter bör finnas i anslutning till idrottsanläggningar, 
spontanidrottsplatser och platser där människor rör sig, t.ex. i närheten av utegym, 
parkourbanor, hundrastgårdar - för att alla, oavsett kön och ålder, ska känna sig välkomna. 
Genom att ha offentliga toaletter vid väl valda platser ökar vi tillgängligheten och 
jämställdheten i Nacka kommun.” 
 
Amanda Sandholm (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
” Vi i Vänsterpartiet tycker att det är angeläget att gratis och tillgängliga toaletter för alla 
börjar byggas i Nacka snarast. För oss är det en självklarhet att det ska skötas på ett enkelt 
och sanitärt sätt. 
Att bygga könsneutrala toaletter som är anpassade för människor med olika 
funktionsvariationer och rörelsehinder är en rättighet och kommunen har en skyldighet att 
se till dessa behov.” 
 
 
- - - - -  
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§ 258 Dnr KFKS 2018/199 

Skyddsrum i samband med tunnelbanebygget   
Motion den 5 mars 2018 av Christina Ståldal m. fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen 1) eftersom tunnelbaneutbyggnaden planeras och 
utförs av Stockholms läns landsting och 2) eftersom det är statens ansvar att se över och 
besluta om behov av skyddsrum. 
 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen undersöker möjligheten att bygga skyddsrum i 
anslutning till Nya tunnelbanan samt inventerar behovet av skyddsrum i kommunen. 
 
Detta inte är ett kommunalt ansvar. Det är statens ansvar att besluta om behov av 
skyddsrum och var de ska vara belägna. Staten, genom Myndigheten för samhällsydd och 
beredskap, ansvarar även för att besluta om byggande av nya skyddsrum. Det är 
Stockholms läns landsting som ansvarar för planeringen och utbyggnaden av tunnelbanan. 
Landstinget har inte utrett eller planerat för skyddsrum i tunnelbaneanläggningen i Nacka 
kommun, och sådana funktioner ingår heller inte i finansieringen av Nya tunnelbanan.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 216 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 11 april 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 september 2018 § 242 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 216 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår motionen 1) eftersom tunnelbaneutbyggnaden planeras och 
utförs av Stockholms läns landsting och 2) eftersom det är statens ansvar att se över och 
besluta om behov av skyddsrum. 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Christina Ståldals 
yrkande och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 56 röster för Mats Gerdaus 
yrkande och 5 röster för Christina Ståldals yrkande. Kommunfullmäktige hade således 
bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 1 

Reservationer 
Mikael Carlsson (NL)reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
”Nacka Kommun har skyddsrum för ca 63.000 personer. Det byggs inga nya skyddsrum så 
övriga invånare blir utan skyddsrum om flyglarmet går. Det stämmer att lagen om det 
kommunala ansvaret för befolkningsskydd upphörde 2006 då civilförsvaret officiellt 
avskaffades. Staten är därmed ansvarig för skyddsrum. Det som inte står i svaret är att 
Försvarsberedningen har beslutat att återinföra civilförsvaret p g a en ökande osäkerhet i 
omvärlden. I Försvarsberedningens rapport 2017:66 s 150 står det "En mer omfattande 
skyddsrumsverksamhet i enlighet med vad Försvarsberedningen föreslår kommer att kräva 
att uppgifter fördelas från MSB till framförallt kommunerna. Rapporten föreslår även att 
lagen ånyo ändras". En uppföljande rapport kommer 2019. Nacka kommun kan komma att 
åläggas att bygga nya skyddsrum när Nacka bygger stad.  
Enligt den broschyr "Om krisen eller kriget kommer", som MSB sänt ut till alla invånare i 
Sverige, ska man när flyglarmet går "bege sig till skyddsrum eller i nödfall annat skyddande 
utrymme som källare, tunnel eller tunnelbanestation". Vi kan därför förvänta oss att mänga 
Nackabor kommer att bege sig ner i tunnelbanan vid flyglarm. Därför bör Nacka Kommun 
säkerställa gentemot Sth Läns Landsting och MSB att Nackas invånare får tillräckligt skydd 
i tunnelbanan. Ett skyddsrum ska innehålla vatten, värme, ventilation och toalett. Det ska 
skydda mot stötvåg, granatsplitter, kemiska vapen och strålning. Om Nacka tillsammans 
med staten skulle lyckas förmå Sth Läns Landsting att bygga skyddsrum i Tunnelbanan blir 
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lösningen billig för Nacka kommun. Att bygga skyddsrum för 80.000 personer i Nackas 
nya bostäder beräknas kosta minst 10.000 per person, d v s 800 miljoner vid nybyggnation. 
Om Nacka tvingas ställa dessa krav på exploatörerna kan man tänka sig att 
försäljningsprisen minskar med motsvarande belopp. Om Nacka Kommun istället tvingas 
bygg egna skyddsrum så handlar det om kostnader på flera miljarder.” 
 
 
- - - - - 
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§  259 KFKS 2018/1164 

Motion - Nackas offentliga konst   
Motion den 11 december 2017 av Rolf Wasteson med flera (V)  

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motion. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna anser att Nackas medborgare inte får tillräcklig insyn i hur mycket pengar 
kommunen satsar på den offentliga konsten och att en tydligare ansvarsfördelning behövs. 
Därför yrkar motionärerna att det tas fram en tydlig ansvarsfördelning gällande byggprojekt 
inom Öppna konsten respektive Konsten att skapa stad. Vidare yrkas att minst en procent 
av byggkostnaderna ska öronmärkas till konstnärlig gestaltning för privata byggaktörer samt 
att budgetarna för byggnation respektive konstnärlig gestaltning redovisas efter byggslut. 
 
Processen Öppna konsten gäller för all ny- och ombyggnation i hela Nacka med 
utgångspunkt i de offentliga rum som medborgare och övriga intressenter i Nacka uppgivit 
som prioriterade. Det finns ingen bestämd procentsats för finansiering av konstproduktion 
inom Öppna konsten. Övergripande beräkningar har dock visat att i snitt används över tid 
en procent av finansieringen till respektive fastighetsprojekt i kommunens regi till konst. I 
de fall privata fastighetsägare och byggherrar genomför projekt bekostas konsten av den 
privata fastighetsägaren/byggherren. Dessa projekt utgår inte från någon fast procentsats, 
utan förhandlas fram utifrån mål och syfte med respektive projekt. I de exploateringsavtal 
som kommunen tecknar med byggherrar ska en andel av den summa som kommunen 
uppskattar för de allmänna anläggningarna avsättas för konst.  
 
Den 18 juni 2018 fattade kommunfullmäktige beslut om att anta ett ”Program för konst 
och kultur i det offentliga rummet”. Programmet förtydligar ansvarsfördelning och struktur 
för hela konstprocessen, vilket även inkluderar årliga redovisningar av kostnader.  
 
Mot bakgrund av ovan kan motionen anses färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 142 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 29 augusti 2018 
Motion - Nackas offentliga konst  
Kulturnämnden den 29 maj 2018 § 33 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens den 24 september 2018 §255 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete 
som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motion. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 142 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete 
som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motion. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Beslut i kulturnämnden den 29 maj 2018 § 33 
Kulturnämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslagen i motion. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Borna S Roswhani (V) yrkade, med instämmande av Mattias Qvarsell (S), Pascal Fall (MP) 
och Christina Ståldal (NL), bifall till förslagen i motionen. 
 
Oliver Rykatkin (M) yrkade med instämmande av Hans Peters (C), Mats Granath (L), bifall 
till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Borna S Rowshanis yrkande mot Oliver Rykatkins 
yrkande och fann att Oliver Rykatkins yrkande hade bifallits. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Oliver Rykatkins 
yrkande och 23 röster för Borna S Rowshanis yrkande. Kommunfullmäktige hade således 
bifallit Oliver Rykatkins yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 2 
 

Reservationer 
Borna S Rowshani (V) reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp 
och ingav följande. 
”I förra konstprogrammet, Öppna konsten, var ambitionen för fastighetsprojekt i 
kommunens regi att avsätta en procent till konst. Kultur- och fritidsenheten instämmer att 
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det saknas redovisningar och sammanställningar av den totala kostnaden och 
medfinansieringen av den offentliga konsten. Enheten rekommenderar kommunen att 
systematisera detta. (Dnr KUN 2017/160) I en privatiseringsfokuserad kommun som 
Nacka, som inte har ett eget bostadsbolag, blir det i slutändan inte mycket konst. 
 
När vi nu antagit nya ”Program för konst och kultur i det offentliga rummet” som syftar till 
en ökad samverkan med näringslivet, och särskilt de byggherrar som vill exploatera i 
Nacka, är ökad insyn av yttersta vikt för Nackaborna. Programmet innebär en 
samfinansiering av konsten, men också att byggherrar får möjlighet att styra kulturen i 
kommunen. Byggherrarna mål är att få största möjliga avkastning på insatt kapital. Det 
innebär en ökad kommersialisering av Nackas kulturliv, med gentrifiering som syfte. 
 
Att redovisa kommunens kostnader för offentliga konsten är dels att mätbart se hur 
konstsatsningarna står sig över tid, men också att få insyn i vilka konstprojekt kommunen 
väljer att prioritera. När kulturnämndens ordförande i media ställer sig positiv till att den 
offentliga konstens mål är höjda bostadspriser, vill vi som medborgare kunna bemöta det. 
 
I Stockholm har man målet två procent, i Göteborg gäller en procent oavsett kommunal 
eller privat exploatör. Att Moderaterna påstår att ”bästa konsten inte kostar något” tyder på 
en total oförståelse om konstnärers villkor. Medelinkomsten för konstnärer är 13 300 kr.” 
 
 
- - - - -  
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§  260 Dnr KFKS 2018/82 

Motion – Förslag att inrätta tjänst i hemmet med 
teknikstöd för äldre 
Motion den 29 januari 2018 av Gunnel Nyman Gräff m. fl. (S)   

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget i motionen eftersom utvecklingen av 
teknikstödstjänster till äldre bör utgå från redan etablerade samarbeten och verksamheter.  

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen inrättar en tjänst för teknikstöd i hemmet. En person 
ska kunna komma hem till seniorer och introducera dem till ny teknik. Om kommunen vill 
utveckla stöd gällande modern teknik till äldre är bedömningen att denna bör det utgå från 
redan etablerade samarbeten. Nacka kommun har till exempel samarbetat med föreningen 
SeniorNet under ett flertal år. Vidare har regeringen gett Post- och telestyrelsen i uppdrag 
att utreda om staten ska stödja införandet av så kallade internetombud inom vård och 
omsorg. Uppdraget ska redovisas i december 2018. Liknande initiativ bör inte påbörjas 
innan dess.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 141 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten den 30 augusti 2018 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Äldrenämndens protokollsutdrag, § 41 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens den 24 september 2018 §254 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget i motionen eftersom utvecklingen av 
teknikstödstjänster till äldre bör utgå från redan etablerade samarbeten och verksamheter. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 141 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget i motionen eftersom utvecklingen av 
teknikstödstjänster till äldre bör utgå från redan etablerade samarbeten och verksamheter.  
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Beslut i äldrenämnden den 30 maj 2018 § 41 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget i motionen eftersom 
utvecklingen av teknikstödstjänster till äldre bör utgå från redan etablerade samarbeten och 
verksamheter. 

Yrkanden 
Eivor Örenmark (M) yrkade, med instämmande av Anders Tiger (KD) och Mats Granath 
(L), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Amanda Sandholm (V), Louise 
Ollivier (MP) och Borna S Rowshani (V), bifall till förslaget i motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande mot Eivor Örenmarks 
yrkande och fann att Eivor Örenmarks yrkande hade bifallits. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Eivor Örenmarks 
yrkande och 23 röster för Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Kommunfullmäktige hade 
således bifallit Eivor Örenmarks yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 3 
 

Protokollsanteckningar 
Amanda Sandholm lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
”Vi i Vänsterpartiet tycker att socialdemokraterna har flera viktiga poänger i sin motion om 
'teknik-lisa' 
Genom att kunna erbjuda en sådan tjänst för alla äldre i behov av det i vår kommun skulle 
öppna flera dörrar. 
Genom detta tar man hänsyn till alla människor. Inkluderar människor med psykisk ohälsa 
och hinder, funktionsvariationer, rörelsehinder m.m 
Genom att ha fungerande teknik i sin närhet skulle fler av er äldre kunna vara en del av 
samtiden. 
Människor skulle genom videosamtal, skapande program och lärande program kunna bryta 
viss isolering. 
Vi vill ännu engång påpeka att RUT-bidraget ej är en rättighet eller möjlighet för alla 
människor. 
Namnet tycket vi är modernt och fräscht. Kvinnor behöver verkligen inte en manlig 
överrock.” 
 
Gunnel Nyman Gräff (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
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”Socialdemokraterna tycker att det som står i tjänsteskrivelsen i mycket handlar om andra 
saker än det som motionen föreslår. Bl.a. anser man att motionen ska avslås eftersom 
utvecklingen av teknikstödstjänster till äldre bör utgå från redan etablerade samarbeten och 
verksamheter. Det är inte riktigt klart hur detta ska tolkas (SeniorNet eller företag ”på 
stan”?) men båda är något annat än det motionen föreslår.  
 
Tjänsteskrivelsen refererar också till att ”Motionärerna hänvisar till en tjänst liknande 
Tryggve. Det är svårt att jämföra tjänsterna. Det skiljer sig mycket att hjälpa till med 
gardinbyte jämfört med att guida en senior i hur den till exempel kan göra bankärenden på 
en surfplatta. Det tidigare är en typ av fixartjänst som tar några minuter och det senare är 
en utbildningstjänst som kräver mer tid.  
Vi socialdemokrater uppfattar texten som lite raljant, och tycker snarare tvärtom - det är 
precis samma sak och kan ta lika mycket tid (att byta gardiner tar nog ofta mer än bara 
några minuter...). Precis som majoriteten tidigare var emot vår ”Fixar-Nisse” med 
motivationen att det konkurrerade med privata företag, upplever vi samma sak nu. Men  
precis som Tryggve är något som fyller en annan funktion än sådana företag, så skulle 
”Teknik-Lisa” vara detsamma. Det kan handla om att datorsladden inte sitter i, att wi-fi inte 
fungerar av något enkelt skäl, o.sv. 
 
Äldreenheten anser att eventuella utvecklingsinsatser bör utgå från det med SeniorNet 
snarare än att etablera en ny tjänst. Självklart fyller SeniorNet sin roll, men det är definitivt 
inte samma sak som det motionen föreslår.  
 
Sist i tjänsteskrivelsen står att Larm- och nattpatrullen ska vara första linjen support. Inte 
heller det är samma sak. Om de hjälper till med krånglande larm är en sak, men det kan 
knappats ingå i deras arbetsuppgifter att vara ”dataombud”. Dessutom anser vi att deras tid 
nog är fullt upptagen med det de är till för, att ta hand om människor som har nattillsyn 
eller har ramlat.” 
 
 
- - - - -  
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§ 261   

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
Det fanns inga anmälningar till sammanträdet. 
 
 
- - - - - 
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§ 262 

Anmälningar från revisorerna 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 3/2018 
Granskning av LSS-verksamheten 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 4/2018 
Granskning av Pulsen Combine 
 
Revisionsskrivelse till Nackalistan 
Anmälningar till Nackas revisorer 
 
 
- - - - - 
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§ 263  Dnr KFKS 2018/966 

Motion – Äga och driva simhallar lokalt 
Motion den 15 oktober 2018 av Yusie Rundkvist Chou med flera (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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§ 264  Dnr KFKS 2018/967 

Motion – Placering av förskola i Järla 
Motion den 15 oktober 2018 av Christina Ståldal med flera (NL) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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§ 265  Dnr KFKS 2018/968 

Interpellation – Möteslokaler i nya Älta centrum 
Interpellation den 15 oktober 2018 av Christina Ståldal med flera (NL) 
 
Christina Ståldal (NL) anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande och miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens ordförande framställa följande upplästa interpellation. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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